

CRUCIAL STAGE IN KRISTIANSTAD

25 May 2022



The third of the four events in the FIA Karting European Championships - OK and OK-Junior, Sweden will be an important stage in the conquest of the titles from 2nd to 5th June 2022. The lead taken in Kristianstad will ensure a clear advantage as only the three best results (after the Super Heats and Final) are taken into account for the ranking. Sweden is also enjoyed for the quality of its welcome and its organisation.

On the FIA Karting calendar since 2014, despite the interruption in 2020 caused by the pandemic, the Åsum Ring is one of the must-see circuits for top-level competition. While drivers and teams love the event, they don't underestimate its difficulties. The 1,221 m long circuit is already very selective with its many overtaking zones. The closeness of the Baltic Sea means that the weather can change rapidly and showers can make the races even more uncertain. In any case, the spectacle is guaranteed and a public of enthusiasts usually fills the grandstand and the circuit perimeter to enjoy it.

The field promises to be large thanks to the presence of numerous wild cards, and 44 nations are entered. The conclusion of the two Championships will take place a month later, from 7th to 10th July in Italy on the new Franciacorta circuit.

ADVANTAGE FOR NATHAN TYE IN OK-JUNIOR

The competition is very open in OK-Junior. The British driver Nathan Tye has already won in Spain and seems to be able to play a leading role in Sweden as well. Dmitry Matveev, who was very fast at the beginning of the season, has had some problems since then, but still has a lot of potential. The young Dutch

driver René Lammers is still very close in third position, whereas the French driver Jules Caranta and Thailand's Enzo Tarnvanichkul are both in a rapid ascent. The chances of Lucas Fluxa Cross (ESP), Maxens Verbrugge (FRA), Guillaume Bouzar (LUX) or Anatholy Khavalkin should not be overlooked.

PROVISIONAL 2022 FIA KARTING EUROPEAN CHAMPIONSHIP - OK-JUNIOR STANDINGS BEFORE ROUND 3

- 1- Nathan Tye (GBR) 53 points
- 2- Dmitry Matveev 39 points
- 3- René Lammers (NLD) 38 points
- 4- Jules Caranta (FRA) 29 points
- 5- Enzo Tarnvanichkul (THA) 26 points

OK: JOE TURNEY IN A GOOD POSITION

With his 70 points, the British Joe Turney has scored the maximum points so far in the two previous events. Fast in the dry as well as in the rain, well armed against stress thanks to his long experience, he has undeniable assets against his young opponents. Very close in the provisional ranking, the Frenchman Enzo Deligny and the British driver Kean Nakamura-Berta are far from having given up all hope of winning the European title. The victory is a possibility for a wide range of talented drivers among whom Evan Giltairé (FRA) and Ean Eyckmans (BEL), the Brazilians Matheus Morgatto Alvarenga, Matheus Ferreira and Gabriel Gomez, Finland's Juho Valtanen, Luka Sammalisto and Tuukka Taponen, Luigi Coluccio (ITA), Arvid Lindblad (GBR) already on his way to single-seaters, and Lorenzo Trivisanutto (ITA) who will be making his return for a race in OK on the track where he won the FIA Karting World Championship in 2018.

PROVISIONAL 2022 FIA KARTING EUROPEAN CHAMPIONSHIP - OK STANDINGS BEFORE ROUND 3

- 1- Joe Turney (GBR) 70 points
- 2- Enzo Deligny (FRA) 42 points
- 3- Kean Nakamura-Berta (GBR) 40 points
- 4- Evan Giltairé (FRA) 32 points
- 5- Ean Eyckmans (BEL) 31 points

PROVISIONAL PROGRAMME FOR THE KRISTIANSTAD EVENT

Friday 3rd June

- 09:00 - 11:55: Free Practice
- 12:05 - 13:31: Qualifying Practice
- 14:40 - 17:55: Qualifying Heats

Saturday 4th June

- 09:00 - 10:13: Warm-up
- 10.20 - 17.55: Qualifying Heats

Sunday 5th June

09:00 - 10:05: Warm-up

10:10 - 11:45: Super Heats

13:15 - 14:40: Finals

The Kristianstad event can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website www.fiakarting.com.

ETAPE CAPITALE À KRISTIANSTAD

Troisième des quatre épreuves des Championnats d'Europe FIA Karting – OK et OK-Junior, la Suède sera du 2 au 5 juin 2022 une étape importante dans la conquête des titres. L'avance prise à Kristianstad assurera en effet un net avantage dans la mesure où seuls les trois meilleurs résultats (après les Super Manches et finale) sont pris en compte pour le classement. La Suède est également une étape appréciée pour la qualité de son accueil et de son organisation.

Présent au calendrier FIA Karting depuis 2014, malgré l'interruption de 2020 causée par la pandémie, l'Åsum Ring fait partie des circuits incontournables de la compétition de haut niveau. Si les pilotes et les équipes aiment cette épreuve, ils n'en sous-estiment pas les difficultés. Le tracé de 1221 m est déjà très sélectif en lui-même avec ses multiples zones de dépassement. La proximité de la mer baltique induit des possibilités de variations climatiques rapides et les averses peuvent rendre les courses encore plus incertaines. Dans tous les cas le spectacle est garanti et un public de connaisseurs remplit généralement la tribune et le pourtour du circuit pour en profiter.

Le plateau s'annonce important grâce à la présence de nombreuses wild cards et 44 nations sont engagées. La conclusion des deux Championnats se déroulera un mois plus tard, du 7 au 10 juillet en Italie sur le nouveau circuit de Franciacorta.

AVANTAGE POUR NATHAN TYE EN OK-JUNIOR

La compétition est très ouverte en OK-Junior. Le Britannique Nathan Tye s'est imposé précédemment en Espagne et semble en mesure de jouer également les premiers rôles en Suède. Très rapide en début de saison, Dmitry Matveev a connu quelques anicroches depuis, mais conserve un fort potentiel. Le jeune Néerlandais René Lammers reste très proche en 3^e position, tandis que le Français Jules Caranta et le Thaïlandais Enzo Tarnvanichkul sont tous deux en ascension rapide. Il ne faudrait pas négliger les chances de victoire de Lucas Fluxa Cross (ESP), Maxens Verbrugge (FRA), Guillaume Bouzar (LUX) ou Anatholy Khavalkin.

CLASSEMENT PROVISOIRE DU CHAMPIONNAT D'EUROPE FIA KARTING – OK-JUNIOR 2022 AVANT LA 3E ÉPREUVE

1- Nathan Tye (GBR) 53 points

2- Dmitry Matveev 39 points

3- René Lammers (NLD) 38 points

4- Jules Caranta (FRA) 29 points

5- Enzo Tarnvanichkul (THA) 26 points

OK : JOE TURNEY EN BONNE POSTURE

Avec ses 70 points, le Britannique Joe Turney a marqué jusqu'ici le maximum de points lors des deux épreuves précédentes. Rapide sur le sec tout autant que sous la pluie, bien armé contre le stress par sa longue expérience, il dispose d'atouts indéniables face à ses jeunes adversaires. Très proches au classement provisoire, le Français Enzo Deligny et le Britannique Kean Nakamura-Berta sont loin d'avoir abdiqué tout espoir de conquérir le titre européen. La victoire concerne un plus large éventail de pilotes talentueux parmi lesquels figurent Evan Giltaire (FRA) et Ean Eyckmans (BEL), les Brésiliens Matheus Morgatto Alvarenga, Matheus Ferreira et Gabriel Gomez, les Finlandais Juho Valtanen, Luka Sammalisto et Tuukka Taponen, Luigi Coluccio (ITA), Arvid Lindblad (GBR) déjà en route pour la monoplace, ou encore Lorenzo Trivisanutto (ITA) qui fera son retour pour une course en OK sur la piste où il a remporté le Championnat du Monde FIA Karting en 2018.

CLASSEMENT PROVISOIRE DU CHAMPIONNAT D'EUROPE FIA KARTING – OK 2022 AVANT LA 3E ÉPREUVE

- 1- Joe Turney (GBR) 70 points
- 2- Enzo Deligny (FRA) 42 points
- 3- Kean Nakamura-Berta (GBR) 40 points
- 4- Evan Giltaire (FRA) 32 points
- 5- Ean Eyckmans (BEL) 31 points

PROGRAMME PRÉVISIONNEL DE L'ÉPREUVE DE KRISTIANSTAD

Vendredi 3 juin

- 09h00 – 11h55 : essais libres
- 12h05 – 13h31 : essais qualificatifs
- 14h40 – 17h55 : manches qualificatives

Samedi 4 juin

- 09h00 – 10h13 : warm-up
- 10h20 – 17h55 : manches qualificatives

Dimanche 5 juin

- 09h00 – 10h05 : warm-up
- 10h10 – 11h45 : Super Manches
- 13h15 – 14h40 : Finales

L'épreuve de Kristianstad sera à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.